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PROTOKÓŁ Nr XL/2013 
z przebiegu XL sesji Rady Miasta Dęblin  

w dniu 31 stycznia 2013 roku 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Ratusza Miasta.  
Czas trwania sesji: godz. 900 – 1315. 
Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 
W sesji wzięło udział 12 radnych. Nieobecni: Beata Amarowicz, Krzysztof Karbowski, Danuta 
Krajewska. 
 
Ad. pkt 1.  
Otwarcie sesji.  

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak, który 
przywitał zebranych. Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu.  
 
Ad. pkt 2.  
Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy do przedłożonego porządku sesji są uwagi lub wnioski – 
ponieważ nie było, przedstawił porządek obrad XL sesji Rady Miasta: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) wieloletniej prognozy finansowej; 
b) uchwały budżetowej na 2013 rok; 
c) zawarcia umowy wynajmu powierzchni w budynku Urzędu Miasta Dęblin; 
d) wydzierżawienia działek nr 556/3, nr 549/3 i nr 632/5 przy ul. Stawskiej w Dęblinie; 
e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działek położonych w Dęblinie; 
f) podziału miasta Dęblin na stałe obwody głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic  

i siedzib obwodowych komisji wyborczych; 
g) zgłoszenia kandydatów do Powiatowej Rady Zatrudnienia w Rykach; 
h) przyznania Burmistrzowi Miasta Dęblin dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2012 r.; 
i) uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta 

Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2013. 
6. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

za 2012 r. 
7. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
8. Zatwierdzenie protokołu z XXXIX sesji Rady Miasta. 
9. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak poinformował o swojej pracy między sesjami,  
od 29 grudnia 2012 r. do 30 stycznia br.: 

� 9 stycznia – uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Miasta 
omawiających i opiniujących projekt budżetu Miasta na 2013 rok. 

� 16 stycznia - wspólnie z Zastępcą Burmistrza Miasta Grażyną Maziarek uczestniczyłem 
w spotkaniu opłatkowo-noworocznym organizowanym w Zespole Szkół Zawodowych nr 2 przez 
Zarząd Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział w Dęblinie. 
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� 16 stycznia – uczestniczyłem w sesji Rady Powiatu w Rykach. 

� 16 stycznia – uczestniczyłem również w konferencji organizowanej przez Starostwo Powiatowe 
na temat rozwoju gospodarczego powiatu ryckiego. 

� 28 i 29 stycznia – uczestniczyłem w posiedzeniach komisji Rady Miasta opiniujących materiały 
na obecną sesję. 

Na zakończenie Przewodniczący poinformował, że w ubiegłym roku odbyło się 16 sesji Rady 
Miasta, 76 posiedzeń komisji.   
 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  
od 29 grudnia 2012 r. do 30 stycznia br.: 

Przygotowane zostały projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 

� 3 stycznia – podpisana została umowa z PekaoSA na obsługę bankową Miasta; informacja 
o zmianie konta bankowego została przekazana do publicznej wiadomości poprzez internet, 
ogłoszenia w gazetach. Nowy bank przejmuje obsługę od dnia 1 lutego 2013 r. 

� 10 i 11 stycznia – brałem udział w konferencji na temat pozyskiwania energii słonecznej 
i budowy farm fotowoltaicznych; konferencja była organizowana przez Stowarzyszenie Polskich 
Energetyków i odbyła się w Wierzchosławicach k. Tarnowa, gdzie funkcjonuje pierwsza 
w Polsce taka farma na skalę przemysłową o mocy 1 MW, farma jest wybudowana i prowadzona 
przez spółkę gminną.  

� 12 stycznia – uczestniczyłem w studniówce w Zespole Szkół Zawodowych Nr 2. 

� 13 stycznia – brałem udział w koncercie Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Klubie 
Uczelnianym WSOSP. W tym roku zbiórkę organizowały 3 sztaby – MDK, WSOSP i 4 SLSz.  

� 16 stycznia – Zastępca Burmistrza Grażyna Maziarek brała udział w spotkaniu opłatkowo-
noworocznym organizowanym w Zespole Szkół Zawodowych nr 2 przez Zarząd Związku 
Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział w Dęblinie. 

� 16 stycznia – Zastępca Burmistrza Grażyna Maziarek brała udział w konferencji organizowanej 
przez władze powiatowe pod tytułem „Wystartuj z biznesem. Rozwój gospodarczy powiatu 
ryckiego”. 

• 19 stycznia – Zastępca Burmistrza Grażyna Maziarek brała udział w studniówce w Liceum 
Ogólnokształcącym. 

• 23 stycznia – udział w spotkaniu noworocznym organizowanym przez Polskie Stronnictwo 
Ludowe w Pałacu Jabłonowskich; z gości zaproszonych uczestniczył m.in. Marszałek 
Województwa Lubelskiego – Krzysztof Hetman. 

� 26 stycznia – uczestniczyłem w studniówce w Zespole Szkół Zawodowych Nr 1 w Dęblinie. 

� 28 stycznia – odbyło się otwarcie przetargu na nadzór inwestorski nad zadaniem „Budowa 
kanalizacji sanitarnej oraz magistrali sieci wodociągowej w ramach projektu pod nazwą 
„Modernizacja, rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie 
aglomeracji Dęblin” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej – Program Operacyjny 
Infrastruktura i Środowisko. Przetarg organizował MZGK; wpłynęły cztery oferty. 

� 30 stycznia - został ogłoszony przetarg na modernizację budynku przy ulicy Okólnej 19 
z dostosowaniem do funkcji publicznej w ramach realizacji projektu „Rewitalizacja centrum 
Miasta Dęblin wraz z zespołem pałacowo–parkowym Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 
Powietrznych”.  

� Trwają prace nad przygotowaniem przetargu na modernizację targowiska miejskiego przy ul. 
Niepodległości. 
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Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski. 

� Radny Witold Kleczkowski: 
− zgłosił problem dziur w nawierzchniach ulic i ich nieprzejezdności: Składowej, Spacerowej; 

prosił o zaproszenie na sesję przedstawicieli Zarządu Dróg Powiatowych i Zarządu Dróg 
Wojewódzkich. 

� Radny Waldemar Chochowski: 
− poinformował, że od 1 stycznia br. MZGK wprowadził nowe cenniki za usuwanie odpadów 

komunalnych wprowadzając ulgę dla rodzin pięcio i więcej osobowych zamieszkujących 
budynki jednorodzinne; niestety nie ma takiej ulgi dla rodzin zamieszkujących budynki 
wielorodzinne; zdaniem radnego mieszkańcy powinni być traktowani jednakowo w całym 
mięście i rodziny wieloosobowe zamieszkujący budynki wielorodzinne również powinny 
mieć ulgę. 

� Radny Mariusz Ceglarski: 
− poinformował, że przy ul. PPWilków w pobliżu Liceum Ogólnokształcącym wiata 

przystankowa jest bez dachu; z przystanku korzysta dużo młodzieży, która nie ma gdzie się 
schronić przed deszczem, śniegiem; radny prosił o rozważenie naprawy tej wiaty i jej 
podobnych. 

 
Ad. pkt 5. 
Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) wieloletniej prognozy finansowej; 
b) uchwały budżetowej na 2011 rok. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk zaproponował, aby omówienie i dyskusja nad 
projektami uchwał w sprawie projektu budżetu i wieloletniej prognozy finansowej odbyły się łącznie, 
natomiast głosowanie osobno. Projekty stanowią załączniki do protokółu. 
 
Ponieważ Rada nie wyraziła sprzeciwu, Burmistrz przystąpił do omawiania projektu uchwały 
budżetowej na 2013 rok. 
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych projekt budżetu Miasta na 2013 rok, jest rocznym planem 
dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów, a podejmowana przez Radę uchwała 
budżetowa będzie stanowić podstawę gospodarki finansowej Miasta Dęblin.  
 Projekt budżetu na 2013 r., przyjęty ostatecznie wraz z częścią opisową Zarządzeniem 
Burmistrza Miasta Dęblin Nr 95.2012 z dnia 14 listopada 2012 r., został przekazany niezwłocznie do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej i Rady Miasta.  
Do projektu z dnia 14 listopada została wprowadzona autopoprawka związana z wprowadzeniem 
nowego systemu odbioru odpadów komunalnych. Autopoprawka zakłada wzrost planu dochodów 
i wydatków o kwotę 905 000 zł, co spowoduje, że plan dochodów będzie wynosił 51 393 520 zł, 
natomiast plan wydatków 56 348 520 zł.  
Wydatki inwestycyjne zostały zaplanowane na kwotę 16 380 784 zł, co stanowi 29,1% ogółu 
wydatków. Różnica między dochodami a wydatkami w kwocie 4 955 000 zł zostanie pokryta 
z zaciągniętych kredytów, pożyczek i obligacji komunalnych w łącznej wysokości 7 200 000 zł, 
natomiast wysokość spłat kredytu w 2013 roku będzie wynosiła 2 245 000 zł. 
Na plan dochodów składają się między innymi: 
� 49 790 zł - Dział 630 Turystyka - Są to środki pochodzące z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Lubelskiego na zakończenie projektu - „Utworzenie pętli 
rowerowych na obszarze od Kazimierskiego do Kozłowieckiego Parku Krajobrazowego”. 

� 2 623 361 zł - Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa - podstawowym źródłem dochodów w tym 
dziale są dochody z nieruchomości gminnych, a w szczególności ze sprzedaży mienia gminnego.  

� 60 600 zł – Dział 710 Działalność usługowa – na wpływy do tego działu składają się lokalne 
opłaty (m.in. renty planistyczne) oraz dochody z tytułu wpływów dotyczących cmentarza 
komunalnego. 
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� 60 232 zł – Dział 720 Informatyka – dotacja na projekt unijny „Wrota Lubelszczyzny – 
informatyzacja administracji”. 

� 242 145 zł – dział 750 Administracja publiczna – są to przede wszystkim dotacje celowe na 
działania rządowe (165 095 zł) oraz dochody z najmu i usług. 

� 3 572 zł – dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej - jest to dotacja celowa 
Urzędu Wojewódzkiego na realizację zadań zleconych z przeznaczeniem na prowadzenie 
i aktualizację stałego rejestru wyborców.  

� 22 700 700 zł – dział 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych - jest to dział 
dochodów o największym znaczeniu dla funkcjonowania miasta, a to ze względu na jego 
wielkość oraz samodzielność dysponowania uzyskanymi w nim dochodami. Całość 
zaplanowanych dochodów stanowią dochody własne. 

� 13 114 188 zł – dział 758 Różne rozliczenia - w dziale tym klasyfikowane są dochody 
pochodzące z subwencji ogólnej budżetu państwa. Subwencja ta składa się z części oświatowej, 
rekompensującej oraz części podstawowej. Miastu Dęblin przysługuje tylko część oświatowa 
subwencji ogólnej. 

� 4 664 580 zł – dział 852 – Pomoc społeczna – zaplanowane środki pochodzą z dotacji celowych 
(4 596 500 zł) oraz dochodów własnych (68 080 zł). 

� 7 869 852 zł – dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - na dochody tego działu 
składają się wpływy związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze 
środowiska, dofinansowanie projektu: „Rewitalizacja centrum miasta Dęblin wraz  
z zespołem pałacowo-parkowym Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych” oraz opłata za 
odbiór odpadów komunalnych. 

Podsumowując strukturę zaplanowanych dochodów na 2013 r. przedstawia się ona następująco: 
− dochody własne – 25 523 530 zł, tj. 49,7 % ogółu dochodów; 
− część oświatowa subwencji ogólnej – 13 104 188 zł, tj. 25,5 % ogółu dochodów; 
− dotacje celowe z budżetu państwa – 4 766 667 zł, tj. 9,3 % ogółu dochodów; 
− dotacje celowe na współfinansowanie projektów ze środków uzyskanych z Unii Europejskiej 

i Budżetu Państwa – 7 999 135 zł, tj. 15,5 % ogółu dochodów. 
 

Wydatki zaplanowano z podziałem na rodzaj zadań: 
− na zadania własne – w kwocie 39 385 605 zł (69,9 % ogółu wydatków); 
− na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami 

zaplanowano kwotę 3 809 967 zł (6,8 % wydatków); 
− na udzielenie pomocy finansowej zaplanowano kwotę 100 000 zł (0,2 % wydatków); 
− na zadania realizowane z udziałem dotacji celowych na współfinansowanie projektów ze 
środków Unii Europejskiej i Budżetu Państwa zaplanowano kwotę 13 052 948 zł (23,1 % 
wydatków). 

Na plan wydatków składają się między innymi: 
� dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – 2 000 zł – składka na rzecz Izb Rolniczych; 
� dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę - 85 000 zł – dopłata 

do ceny wody dostarczanej przez MZGK, zgodnie z uchwałą Rady Miasta; 
� dział 600 Transport i łączność - kwota 620 000 zł w tym na wydatki bieżące 384 000 zł oraz na 

realizację wydatków inwestycyjnych kwota 236 000 zł; 
� dział 630 Turystyka - kwota 75 628 zł, w tym na realizację zadań inwestycyjnych przeznaczono 

kwotę 71 128 zł natomiast 4 500 zł na wydatki bieżące. 
� dział 700 Gospodarka mieszkaniowa – wydatki w kwocie 2 762 921 zł, w tym gospodarka 

gruntami i nieruchomościami 355 000 zł, - adaptacja i modernizacja lokali – 816 000 zł oraz 
wydatki inwestycyjne – 1 581 921 zł na zadanie - Przebudowa targowiska miejskiego przy ul. 
Niepodległości w ramach projektu „Mój Rynek”. 

� dział 710 Działalność usługowa - 170 000 zł, w tym przede wszystkim na opracowania 
planistyczne 65 000 zł i utrzymanie cmentarzy 105 000 zł. 

� dział 720 Informatyka - 77 356 zł - są to środki na dofinansowanie projektu: „Wrota 
Lubelszczyzny – informatyzacja administracji”. 



str. 5 
Protokół Nr XL sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 31 stycznia 2013 r. 

� dział 750 Administracja publiczna – zaplanowane wydatki w kwocie 4 956 190 zł na pokrycie 
kosztów działalności Rady Miasta i Urzędu Miasta. 

� dział 754 Bezpieczeństwo publiczne - 160 000 zł, w tym 10 000 zł na dofinansowanie 
działalności Policji, 80 000 zł na utrzymanie Ochotniczej Straży Pożarnej oraz 70 000 zł jako   
rezerwa celowa na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego. 

� dział 757 Obsługa długu publicznego - 1 150 000 zł – są to odsetki od pożyczek i kredytów oraz 
poręczenie kredytu zaciągniętego przez SPZOZ. 

� dział 758 różne rozliczenia – 90 000 zł – jest to rezerwa ogólna. 
� dział 801 Oświata i wychowanie - 22 725 576 zł – w tym kwota 13 104 188 zł pochodzi 

z subwencji oświatowej, natomiast 9 621 388 zł pochodzi ze środków własnych; ze środków tego 
działu finansowane jest: - utrzymanie szkół podstawowych, - utrzymanie gimnazjów, - 
utrzymanie przedszkoli miejskich i żłobka, - utrzymanie oddziałów przedszkolnych, - utrzymanie 
Liceum Ogólnokształcącego, - utrzymanie Ośrodka Szkolno-Wychowawczego i Szkoły 
Specjalnej. 

� dział 851 Ochrona zdrowia - 295 000 zł - w tym kwota 280 000 zł realizowana jest w ramach 
zadań własnych, przewidziana na przeciwdziałanie alkoholizmowi oraz kwota 10 000 zł 
przewidziana na zwalczanie narkomanii.  

� dział 852 Pomoc społeczna - 5 971 500 zł - w tym na zdania własne - 2 331 700 zł oraz na 
zadania zlecone z zakresu administracji rządowej – 3 639 800 zł. 

� dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - 420 944 zł, w tym na żłobki – 
387 474 zł.  

� dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 15 953 379 zł, w tym 14 014 379 zł 
przeznaczone jest na wydatki inwestycyjne. 

� dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - 1 104 000 zł, w tym utrzymanie 
Miejskiego Domu Kultury – 654 000 zł - utrzymanie Miejskiej Biblioteki Publicznej – 450 000 
zł. 

� dział 926 Kultura fizyczna - 105 000 zł, w tym 25 000 zł przeznaczone jest na konkurs ofert, 
70 000 zł na organizację zajęć sportowych, 10 000 zł na stypendia sportowe. 

 
Na wydatki inwestycyjne zaplanowano kwotę 16 380 784 zł, w tym: 
� Transport i łączność – 236 000 zł, w tym:  

− drogi publiczne gminne - kwota 100 000 zł – zakres zadania obejmuje przebudowę ul. Polnej 
(odcinek 84 m), budowę ul. Słowackiego (471 m), budowę ul. Hładuniaka (263 m), budowę 
ul. C.K. Norwida (116 m), przebudowę ul. Pułaskiego (odcinek 320 m).  

− drogi publiczne powiatowe – kwota 100 000 zł - środki przewidziane na udzielenie pomocy 
finansowej dla Powiatu Ryckiego na wykonanie zadania inwestycyjnego obejmującego 
przebudowę ul. Kościuszki (droga powiatowa) na odcinku 992 m. 

− infrastruktura portowa – kwota 36 000 zł - pokrycie kosztów fazy przedinwestycyjnej 
proporcjonalnie do ilości objętych udziałów w spółce, dla projektu dot. uruchomienia 
Cywilnych Operacji Lotniczych na wojskowym lotnisku w Dęblinie (zgodnie z podjętą 
uchwałą Rady Miasta). 

� Turystyka - 71 128 zł – kwota przeznaczona na utworzenie pętli rowerowych na obszarze od 
Kazimierskiego do Kozłowieckiego Parku Krajobrazowego. Projekt realizowany w partnerstwie 
z Lokalną Grupą Działania „Zielony Pierścień z Nałęczowa”. Kwota 21 338 zł stanowi 
zabezpieczenie udziału własnego na rok 2013. Planowane dofinansowanie z RPO WL w 2013 
roku – 49 790 zł. 

� Gospodarka mieszkaniowa – 1 881 921 zł, w tym: 
− wykup nieruchomości – 300 000 zł (priorytetami będzie nabywanie gruntów pod drogi 

w rejonie ul. Okrzei, Słonecznej, Skarżyńskiego, Stężyckiej, Słowackiego, Skotnickiego 
i Nadatki); 

− przebudowa targowiska miejskiego przy ul. Niepodległości w ramach projektu „Mój Rynek” 
– 1 581 921 zł; kwota ta zaplanowana jest na realizację rzeczową, która nastąpi w całości 
w 2013 r. Zadanie dofinansowane z budżetu środków europejskich w kwocie 999 261 zł. 
Poziom dofinansowania 75% kosztów kwalifikowalnych. Środki własne 582 660 zł. 
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� Informatyka - „Wrota Lubelszczyzny - informatyzacja administracji" – 77 356 zł; projekt 
współfinansowany z budżetu środków europejskich, realizowany w partnerstwie 
z Województwem Lubelskim; obejmuje zakup sprzętu informatycznego i oprogramowania.  
W zaplanowanej kwocie 60 232 zł pochodzi z dofinansowania, a 17 124 zł ze środków własnych. 

� Oświata i wychowanie – 100 000 zł – przeznaczone na wymianę pokrycia dachowego na 
budynku Miejskiego Przedszkola nr 3 w Dęblinie oraz ocieplenie budynku. 

� Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 14 014 379 zł, w tym: 
− 55 000 zł – wstępne przystosowanie do budowy punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych; 
− oświetlenie uliczne – 70 000 zł; środki przewidziane na wykonanie dokumentacji oraz 

budowę oświetlenia drogowego w ul. Ścibiora na os. Lotnisko; 
− rewitalizacja centrum miasta – 11 300 073 zł - zadanie uzyskało dofinansowanie ze środków 

unijnych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubelskiego. 
Projekt realizowany jest w partnerstwie z Wyższą Szkołą Oficerską Sił Powietrznych 
(dotacja w 2013 r. – 760 136 zł). Realizacja rzeczowa robót – 2012 - 2013. 

− Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na 
terenie aglomeracji Dęblin – 2 589 306 zł; inwestycja będzie realizowana przy 
dofinansowaniu ze środków unijnych z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko; 
projekt ma gotową dokumentację i pozwolenia na budowę. Rzeczowa realizacja zadania 
planowana jest w latach 2012-2014. Całkowity koszt zadania 25 108 063 zł, w tym 
16 221 943 zł - dofinansowanie z POIiŚ (85,0% kosztów kwalifikowalnych) i 6 509 306 zł - 
udział własny miasta. Inwestorem będzie MZGK sp. z o.o., a udział własny zapewni budżet 
miasta poprzez dokapitalizowanie spółki w poszczególnych latach w wysokości: w 2013 r. – 
2 389 306 zł; w 2014 r. – 4 000 000 zł. Zadanie ma na celu kompleksowe uregulowanie 
gospodarki wodno – ściekowej w mieście. Planuje się, że będzie realizowane w dwóch 
grupach zadań: 
� I grupa: 

• budowa magistrali i sieci wodociągowej do osiedla Lotnisko; 
• budowa kanalizacji sanitarnej podciśnieniowej w os. Jagiellońska i centrum; 
• budowa kanalizacji sanitarnej w os. Stawy - I etap (budowa kanalizacji sanitarnej  

w ul. Stawskiej – odc. od ul. 1-go Maja do ul. Jagiellońskiej). 
� II grupa: 

• budowa magistrali wodociągowej od ul. Ogrodowej do os. Stawy, 
• budowa kanalizacji sanitarnej w os. Stawy - II etap. 

Ponadto w ramach zaplanowanych środków przewiduje się dodatkowo (przez Miasto poza 
projektem unijnym) realizację budowy wodociągu w ul. Staromiejskiej (boczne odgałęzienie) oraz 
sieci kanalizacyjnej w ul. Pułaskiego (boczne odgałęzienie) w kwocie – ok. 200 000 zł. 

Na zakończenie Burmistrz powiedział - przygotowując propozycje zadań inwestycyjnych do 
realizacji w 2013 r. kierowałem się przede wszystkim koniecznością zabezpieczenia tych potrzeb 
miasta, które mają wpływ na poprawę standardu życia mieszkańców, a jednocześnie mogą stanowić 
o jego rozwoju. Zaplanowany zakres zadań inwestycyjnych, wynikający przede wszystkim 
z realizacji projektów z dofinansowaniem unijnym będzie ogromnym wysiłkiem finansowym dla 
miasta, tym bardziej, że nie zwalnia to nas od zapewnienia odpowiedniego funkcjonowania ogromnej 
sfery bieżącej działalności miasta (oświata, pomoc społeczna, utrzymanie bieżące dróg, oświetlenie 
uliczne, kultura i inne), których koszty wzrastają z każdym rokiem. Trzeba jednak podkreślić, że rok 
2013 będzie rokiem o największym poziomie inwestycji. Według stanu na dzień 31 grudnia 2012 r. 
z tytułu niespłaconych jeszcze kredytów i pożyczek miasto będzie obciążone kwotą 17 605 000 zł. 
Biorąc pod uwagę ograniczoną wielkość środków własnych na realizację inwestycji oraz wydatków 
bieżących, zdecydowałem się, że 2013 roku będę korzystać z kredytu lub pożyczki w planowanej 
kwocie 7 200 000 zł (spłata kredytu lub pożyczki od 2014 roku). Natomiast wszelkie oszczędności 
poprzetargowe w inwestycjach i wydatkach bieżących oraz dodatkowe środki zewnętrzne będą 
wpływały na zmniejszenie planowanej kwoty kredytu lub pożyczki w przyszłym roku.   
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Do projektu budżetu łącznie zostało złożonych 138 wniosków przez radnych, mieszkańców 
i zarządy osiedlowe. Dotyczyły one głównie zadań inwestycyjnych i to nie tylko realizowanych przez 
gminę, ale też przez powiat, województwo. Niektóre osoby składają po kilkanaście wniosków, na 
których realizację zabrakłoby dwóch budżetów naszego miasta i chociaż nie kwestionuję celowości 
żadnego z nich, to uważam, że jest to podejście nierealistyczne. 
 

Omawiając projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Burmistrz 
poinformował, że wieloletnia prognoza finansowa to dokument planistyczny, wykraczający poza rok 
budżetowy. Przyjęto w nim ogólne założenia makroekonomiczne przedstawione przez 
Ministerstwo Finansów na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych jednostek samorządu 
terytorialnego, to jest: prognozę dochodów, prognozę wydatków z podziałem wydatków na bieżące 
i majątkowe, prognozę kredytów i wskaźników dotyczących zadłużenia i spłat. 
Po analizie danych związanych z wykonaniem budżetów w latach poprzednich, prognozy wielkości 
dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów są w miarę stałe i można je dość precyzyjnie 
określić. Przykładem są umowy kredytowe, pożyczkowe oraz umowy w sprawie emisji obligacji 
komunalnych, których spłatę zaplanowano w okresie wynikającym z harmonogramu spłat, tj. do 
2025 roku.  
Wydatki związane z obsługą długu zostały określone zgodnie z harmonogramami spłat zobowiązań 
już zaciągniętych oraz planowanych do zaciągnięcia w latach następnych.  

Przyjęto założenie realistycznego poziomu dochodów, a co za tym idzie, takiej możliwości 
realizacji wydatków na lata objęte prognozą, na jakie pozwalają dochody budżetu. Założono 
zwiększenie stawek podatków i opłat lokalnych, poprawę ściągalności należności podatkowych 
poprzez skuteczniejszą windykację.  
Plan wydatków majątkowych w latach 2013 - 2014 określono na nieco wyższym poziomie, co 
związane jest z koniecznością zapewnienia wkładu własnego dla inwestycji realizowanych 
z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. W dalszych latach objętych 
prognozą, plan wydatków inwestycyjnych oparto na realnych dochodach ze sprzedaży majątku oraz 
na wygospodarowaniu części wydatków bieżących na inwestycje. 
Proponując powolny spadek wydatków bieżących lub niewielki ich wzrost w przyszłych latach, 
założono ograniczenie prac remontowych, optymalizację liczby uczniów w oddziałach szkolnych 
i przedszkolnych, ograniczenie do minimum zakupów wyposażenia. Tendencja spadkowa dochodów 
w przyszłych latach wynika z coraz mniejszych możliwości sprzedaży gruntów i nieruchomości 
z zasobów miasta oraz z coraz większych trudności w egzekwowaniu należności niepodatkowych, 
w szczególności z tytułu najmu lokali mieszkalnych miasta. Przedstawiona wysokość dochodów 
w latach następnych to wpływy realne do osiągnięcia. 

W ramach przyjętych przedsięwzięć określono limity wydatków na realizację przedsięwzięć 
w podziale na wydatki bieżące i majątkowe. W celu poprawy sytuacji finansowej miasta, będą 
poszukiwane dodatkowe źródła środków zewnętrznych o charakterze bezzwrotnym lub obciążone 
mniejszym wkładem własnym, a także będą poszukiwani partnerzy w przedsięwzięciach 
rozwojowych.  
 
Skarbnik Miasta - Kinga Barańska przedstawiła uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym projekcie budżetu miasta Dęblin na 2013 rok oraz 
o przedłożonym projekcie wieloletniej prognozy finansowej.  
Opinie Składu Orzekającego RIO o przedłożonych projektach uchwał są pozytywne. W uzasadnieniu 
Skład Orzekający stwierdził, że nie dopatrzył się naruszenia przepisów prawa, w tym o finansach 
publicznych. Opinia nie uwzględnia oceny celowości planowanych kwot dochodów i wydatków, 
ponieważ analiza i ocena celowości wszystkich postanowień projektu uchwały budżetowej należy do 
Rady Miasta. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu – Waldemar Chochowski 
przedstawił ostateczną opinię projektu budżetu na 2013 rok. 
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Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu po zapoznaniu się z opiniami poszczególnych 
komisji, wyjaśnieniami i odpowiedziami Burmistrza Miasta pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu Miasta na 2013 rok, przy 3 głosach „za” i 1 wstrzymującym się. 
 
Przystąpiono do dyskusji. 
 
Radny Witold Kleczkowski poinformował, że bardzo go cieszy, że budżet miasta skupia się na 
dużych inwestycjach, natomiast, jeśli chodzi o wykonanie szczegółowe, zaproponował (już na 
komisji) wprowadzenie drobnych korekt, które pozwoliłyby na przystąpienie do budowy ulicy 
Wiejskiej w osiedlu Masów. Wniosek o budowie tej ulicy złożony był również do projektu budżetu. 
Z roku na rok zwiększa się uciążliwość poruszania się mieszkańców i samochodów po tej ulicy. 
W odpowiedzi, którą otrzymał od Burmistrza jest mowa o położeniu destruktu na drogę; radny prosił, 
aby z tego była solidna podbudowa pod przyszłą drogę. Radny prosił o wyrozumiałość - nie jest to 
droga wylotowa z miasta, ale tą drogą przemieszcza się bardzo duża ilość mieszkańców, między 
innymi na wypoczynek nad rzekę. Zaapelował, aby w zmianach do budżetu w ciągu roku znalazły się 
środki na remont drogi, która do tego czasu utwardzona zostałaby destruktem.  
 
Burmistrz powiedział, że podtrzymuje to, co powiedział na wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji Rady – nie kwestionuje celowości wniosku, nie będzie uciekał od problemu poprawy 
przejezdności tej drogi, ale na dzień dzisiejszy jest nierealne wprowadzenie inwestycji budowy drogi 
a nawet wykonania dokumentacji, ponieważ nie można zrobić dokumentacji na istniejącym pasie 
drogowym; najpierw trzeba zrobić podziały, wykupić grunt i zrobić projekt ulicy o parametrach 
takich, jakie są przewidziane w planie zagospodarowania przestrzennego. Natomiast, jak najbardziej, 
w ramach bieżącego utrzymania w pierwszej kolejności droga zostanie utwardzona destruktem. 
Trzeba zorganizować spotkanie z mieszkańcami i zapytać, czy zadeklarują oddanie swoich gruntów 
pod drogę, dlatego też negatywnie opiniuje przedstawiony wniosek. 
 
Dyskusja została zamknięta. 
 
Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 11 głosów, przy 1 głosie 
wstrzymującym się. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/215/2013 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
 
Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2013 rok.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 11 głosów, przy 1 głosie 
wstrzymującym się. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/216/2013 w sprawie uchwały budżetowej na 2013 rok. 
Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
 
Prowadzenie obrad przejął Wiceprzewodniczący Rady – Waldemar Chochowski. 
 
Ad. pkt 5c. 
Uchwała w sprawie zawarcia umowy wynajmu powierzchni w budynku Urzędu Miasta Dęblin. 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) 
i poinformował, że projekt uchwały dotyczy dalszego wynajmu powierzchni w budynku Urzędu 
Miasta na usługi ubezpieczeniowe do 31 grudnia 2015 roku. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie było głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” uchwałą było 12 radnych, jednogłośnie. 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/217/2013 w sprawie zawarcia umowy wynajmu powierzchni 
w budynku Urzędu Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 5d. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie działek nr 556/3, nr 549/3 i nr 632/5 
(obręb Mierzwiączka) przy ul. Stawskiej w Dęblinie. 

Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) 
i poinformował, że działki stanowią własność gminną, położoną pomiędzy zamrażalnią Allmiz 
a Fortem Mierzwiączka przy ulicy Stawskiej. Niezagospodarowane działki ze względu na 
ograniczenia konserwatora zabytków, byłyby wydzierżawione z przeznaczeniem na produkcję 
energii elektrycznej z wykorzystaniem energii słonecznej, czyli budowę farm fotowoltaicznych.  
Miasto ma dwie drogi skorzystania z projektów i wybudowania farmy na swoim terenie. Pierwsza to 
oddanie jakiemuś podmiotowi w dzierżawę gruntów i tu było zainteresowanie, ponieważ teren swoim 
położeniem i nasłonecznieniem, brakiem obiektów zasłaniających słońce i przechodzącą linią 
energetyczną (wyprodukowana energią słoneczna musi być włączona do ogólnej sieci zakładu 
energetycznego) jest bardzo atrakcyjny. 
Druga droga, to spróbowanie własnego przedsięwzięcia, czyli założenie własnej firmy. Problemem 
jest to, że na dzień dzisiejszy nie mamy pieniędzy na realizację tego przedsięwzięcia, nie może też 
miasto bezpośrednio realizować zadanie, lecz podmiot prawa handlowego założony przez gminę lub 
z udziałem gminy.  
Jeśli chcemy realizować przedsięwzięcie z udziałem miasta musi być utworzony podmiot, który 
będzie zajmował się tym tematem lub realizacja zostanie przekazana Miejskiemu Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej. Na dzień dzisiejszy najbardziej optymalnym rozwiązaniem jest powołanie 
nowego podmiotu i takie rozwiązanie zostało zaakceptowane na posiedzeniu Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu. Jeśli miasto chciałoby skorzystać z dotacji i przystąpić do ogłoszonego 
konkursu, to muszą być podjęte szybkie działania, ponieważ termin składania wniosków jest do 
5 lutego br., natomiast przy obecnym stanie finansowym trudno wyasygnować z budżetu miasta 
potrzebną kwotę, w związku z czym został nawiązany kontakt ze Stowarzyszeniem Polskich 
Energetyków, które wyraziło chęć wejścia we współpracę i sfinansowanie etapu przygotowawczego.  
W dniu dzisiejszym został podpisany akt notarialny założenia spółki, której udziały są w 20 % dla 
Stowarzyszenia Polskich Energetyków i 80% dla Miasta. Spółka zaczęła funkcjonować z najniższym 
kapitałem założycielskim, czyli 5 tys. zł. Jeśli chodzi o dalsze funkcjonowanie – grunt wymieniony 
w uchwale po sporządzeniu warunków zabudowy zostanie wniesiony przez Miasto aportem do 
spółki. Stowarzyszenie Energetyków zadeklarowało wniesienie kwoty 300 tys. zł, jako 20% udział.  

Na dzień dzisiejszy spółka została zawarta pomiędzy Stowarzyszeniem Energetyków Polskich 
a Miejskim Zakładem Gospodarki Komunalnej, natomiast jest możliwość i taka sugestia była na 
Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu, aby docelowo udziałowcem było miasto i byłoby to 
możliwe w momencie przekazywania aportu, (czyli gruntu) do nowego podmiotu. Wówczas Miasto 
za 4 tys. zł, (czyli nominalny udział) odkupiłoby od MZGK udziały i weszło bezpośrednio, jako 
samorząd do projektu. Ponieważ pieniądze (około 40 tys. zł) są już potrzebne na realizację projektu, 
w sensie przygotowania dokumentacji, więc nowa spółka zawarze umowę ze Stowarzyszeniem na 
ich pożyczkę.     
Projekt uchwały na umowę dzierżawy jest przedstawiany na sesji, ponieważ do złożenia wniosku o 
dofinansowanie, podmiot musi okazać się uprawnieniami do terenu, na którym będzie realizować 
przedsięwzięcie, a dzierżawa jest sposobem wystarczającym i uznawanym przez organizatora 
konkursu. Nowy podmiot będzie nosił nazwę Energetyka Słoneczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Dęblinie. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” uchwałą było 12 radnych, jednogłośnie. 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/218/2013 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
działek nr 556/3, nr 549/3 i nr 632/5 (obręb Mierzwiączka) przy ul. Stawskiej w Dęblinie. Uchwała 
stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 5e. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki położonej  
w Dęblinie.  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Komunalnym Krzysztof Kuropatwa przestawił 
projekt uchwały (stanowi załącznik) i poinformował, że działka przeznaczona do dzierżawy stanowi 
własność Miasta i była wcześniej dzierżawiona na rzecz osoby, która złożyła wniosek o przedłużenie 
umowy dzierżawy. 
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” uchwałą było 12 radnych, jednogłośnie. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/219/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 5f. 
Uchwała w sprawie podziału miasta Dęblin na stałe obwody głosowania oraz ustalenia ich 
numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Burmistrz Miasta  poinformował, że zgodnie z przepisami nowego kodeksu wyborczego rada miasta 
w drodze uchwały na wniosek burmistrza dokonuje podziału miasta na stale obwody głosowania, 
ustala ich numery, granice oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych, w terminie 3 miesięcy od 
dnia podziału gminy na okręgi wyborcze. Stały obwód głosowania powinien obejmować od 500 do 
3000 mieszkańców. W przypadkach uzasadnionych obwód może obejmować mniejszą liczbę 
mieszkańców. Zaproponowany podział na stałe obwody głosowania opiera się na przyjętym przez 
radę podziale miasta na okręgi wyborcze oraz uwzględnia aktualne możliwości lokalowe. 
Odstępstwem od tego jest okręg wyborczy nr 3, który obejmował osiedle Jagiellońskie i osiedle 
Stawy i tu zaproponowane jest odrębne głosowanie dla osiedla Jagiellońskiego w dawnym budynku 
Miejskiego Domu Kultury przy ul. 1 Maja i dla osiedla Stawy w Szkole Podstawowej nr 6 w osiedlu 
Stawy. Największe obwody to: zawierający 1397 mieszkańców obejmujący osiedla Wiślana–Żwica i 
Młynki oraz obwód nr 7 z 1374 mieszkańcami obejmujący Michalinów i Rycice. Najmniejszy obwód 
jest na osiedlu Stawy z 322 mieszkańcami. 
Następnie Burmistrz poinformował, że do projektu został zgłoszony wniosek, dotyczący podziału 
obwodu nr 13, poprzez wyodrębnienie z niego osiedla Podchorążych (ulice Balonna i Podchorążych) 
i wyznaczenie nowej siedziby. Przy realizacji tego wniosku powstałby dwa obwody w ilości około 
320 i 600 osób.   
 
Przewodniczący Komisji Samorządu i Porządku Publicznego – Roman Anyszkiewicz 
poinformował, że do Komisji wpłynął wniosek radnego Witolda Kleczkowskiego oraz 
przewodniczącego zarządu osiedla Podchorążych Krzysztofa Potockiego o podział proponowanego 
obwodu nr 13 i utworzenie dodatkowego stałego obwodu głosowania dla mieszkańców osiedla 
Podchorążych (ulice Podchorążych i Balonna) w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej lub 
w Szkole Podstawowej nr 2. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o utworzenie dodatkowego obwodu głosowania 
w Szkole Podstawowej nr 2 dla mieszkańców osiedla Podchorążych oraz zaakceptowała pozostałe 
przedłożone przez Burmistrza Miasta obwody głosowania. 

Przystąpiono do dyskusji. 

Radny Witold Kleczkowski powiedział, że w uzasadnieniu wniosku złożonego do projektu uchwały 
chciałby dodać, że we wszystkich wytycznych kierowanych do prezydentów, burmistrzów i wójtów 
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zaleca się, aby siedziby obwodowych komisji wyborczych były tak umiejscowione aby ułatwiały 
wyborcom wzięcie udziału we wszelkiego rodzaju wyborach powszechnych i temu powinien 
przyświecać cel podjęcia stosownej uchwały przez radę. Sprostował, że ilość mieszkańców osiedla 
Podchorążych (w dużej mierze starszych) to 371 osób a odległość do proponowanej siedziby na 
osiedlu Masów to 4,100 m. Dlatego jeszcze raz prosi o przychylenie się Rady do pozytywnie 
zaopiniowanej przez Komisję Samorządu propozycji, ażeby dla osiedla Podchorążych stworzyć 
siedzibę obwodowej komisji wyborczej w Szkole Podstawowej nr 2. 
 
Przystąpiono do głosowania wersji Burmistrza przedstawionej w projekcie uchwały odnośnie 
obwodu nr 13. 
W głosowaniu brało udział 11 radnych. „Za” było 2 głosy, przy 4 „przeciw” i 5 wstrzymujących się. 
 
Przystąpiono do głosowania wniosku Komisji Samorządu i Porządku Publicznego dotyczącego 
wydzielenia z obwodu nr 13 odrębnego obwodu z siedzibą w Szkole Podstawowej nr 2. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” było 9 głosów, przy 3 wstrzymujących się. Nie było 
głosów przeciwnych. Wniosek Komisji uzyskał akceptację.  
 
Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały po przegłosowanych poprawkach. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” uchwałą było 11 radnych, przy 1 wstrzymującym się.  
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/220/2013 sprawie podziału miasta Dęblin na stałe obwody 
głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. Uchwała 
stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 5g. 
Uchwała w sprawie zgłoszenia kandydatów do Powiatowej Rady Zatrudnienia w Rykach. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) 
i poinformował, że do Rady Miasta wpłynęło pismo Powiatowego Urzędu Pracy o upływie kadencji 
Powiatowej Rady Zatrudnienia, jako organu opiniodawczo-doradczego w sprawach polityki rynku 
pracy i prośbie o zgłoszenie kandydatów na następną czteroletnią kadencję. Zaproponował 
kandydatów z poprzedniej kadencji, to jest pana Marka Basaja i pana Witolda Zamojskiego, 
informując, że kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  
 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ponieważ nie było głosów w dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” uchwałą było 12 radnych, jednogłośnie. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/221/2013 sprawie zgłoszenia kandydatów do Powiatowej Rady 
Zatrudnienia w Rykach. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 5h. 
Uchwała w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Dęblin dodatkowego wynagrodzenia 
rocznego za 2012 r. 

Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) 
i poinformował, że zgodnie z ustawą o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników 
jednostek sfery budżetowej proponuje dla Burmistrza Miasta dodatkowe wynagrodzenia roczne za 
2012 rok, tak zwaną „trzynastkę” w kwocie brutto 9.955,84 zł. 
 
Ponieważ nie było chętnych do dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów (jednogłośnie). 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/222/2013 w sprawie przyznania Burmistrzowi Miasta Dęblin 
dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2012 r. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
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Ad. pkt 5i. 
Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych dla Miasta Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta 
Dęblin na rok 2013. 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Grażyna 
Szczepaniak powiedziała - prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem 
problemów alkoholowych jest zadaniem własnym gminy. Podstawowy dokument określający zakres  
i formę realizacji działań na terenie miasta stanowi Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, stanowiący spis działań będących jednocześnie zadaniami gminy 
w obszarze zagadnień społecznych, które będą realizowane w 2013 roku.  

Komisja, poprzez program, realizuje ustawowe oczekiwanie, jakim jest życie obywateli 
w trzeźwości. W swych działaniach przeciwdziała patologiom i pomaga w wychodzeniu 
z uzależnień. Misją programu jest: przeciwdziałanie oraz łagodzenie skutków marginalizacji 
wykluczenia społecznego poprzez podejmowanie, wzmocnienie i inspirowanie działań na rzecz 
profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Źródłem informacji dotyczących skali problemów alkoholowych na terenie miasta Dęblin  
są dane z: Poradni Leczenia Uzależnień i Współuzależnień, Policji, OPS, Punktu Informacyjno-
Konsultacyjnego Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, MKRPA, z analizy badań ankietowych 
przeprowadzonych wśród mieszkańców miasta. 
 W 2012 roku członkowie MKRPA przy współpracy z zarządami osiedlowymi dokonała 
badań ankietowych wśród pełnoletnich mieszkańców naszego miasta. Przebadano 230 osób, w tym 
104 kobiety, 126 mężczyzn. Celem badań było uzyskanie opinii i informacji od dorosłych 
mieszkańców na temat problemów alkoholowych występujących w naszym mieście – nasilenia ich 
występowania i przestrzegania ustawy o wychowaniu w trzeźwości przez sprzedawców. Z analizy 
ankiet wynika, że 167 mieszkańców, czyli (73% badanych) wie, czym zajmuje się MKRPA, a 136 
osób (59 %) wie, jakiej pomocy należy udzielić osobie nadużywającej alkoholu. 

Pomimo większej świadomości mieszkańców, bogatszej wiedzy, problem alkoholowy 
istnieje. Prowadzona działalność profilaktyczna i edukacyjna wśród mieszkańców ogranicza spożycie 
napojów alkoholowych, przeciwdziała powstawaniu i usuwaniu następstw nadużywania alkoholu, 
ogranicza łamanie ustawy przez sprzedawców poprzez sprzedaż alkoholu nieletnim i nietrzeźwym – 
jednak nie eliminuje na tyle, by można było zaniechać działań. Dlatego też, należy w dalszym ciągu 
prowadzić intensywną działalność informacyjno-edukacyjną wśród dorosłych mieszkańców miasta, 
edukację sprzedawców i kontrolę przestrzegania przez nich ustawy o wychowaniu w trzeźwości, 
a przede wszystkim szeroko zakrojoną działalność profilaktyczną wśród dzieci i młodzieży - 
przyszłości naszego miasta.   

Komisja Zdrowia i Problematyki Społecznej pozytywnie zaopiniowała Program. 
 
Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” uchwałą było 12 radnych, jednogłośnie. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr XL/223/2013 sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2013. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad.pkt 6. 
Sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych  
za 2012 r. 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Grażyna 
Szczepaniak powiedziała, że Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych została 
powołana Zarządzeniem Burmistrza Miasta w 2007 r. Działa zgodnie z ustawą o wychowaniu 
w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. W 2012 r. Komisja wraz z realizatorami w ramach 
ujętych w programie zadań realizowała: - działania profilaktyczne adresowane do dzieci i młodzieży, 
ich rodziców i mieszkańców miasta; - działania Punktu Informacyjno – Konsultacyjnego 
Przeciwdziałania Przemocy; - działania motywujące do leczenia osób uzależnionych i wsparcie 



str. 13 
Protokół Nr XL sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 31 stycznia 2013 r. 

osobom współuzależnionym; - działania związane z badaniami ankietowymi wśród dorosłych 
mieszkańców naszego miasta. Komisja realizowała również kontrolę punktów sprzedaży alkoholu, 
systematycznie i konsekwentnie wdrażała działania profilaktyczne, współpracowała z mieszkańcami, 
instytucjami – w celu zapewnienia skuteczności w ograniczaniu problemów związanych 
z uzależnieniem od alkoholu, narkotyków, a także w zakresie przeciwdziałania przemocy. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 

Komisja Zdrowia i Problematyki Społecznej pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 
Przystąpiono do głosowania przyjęcia sprawozdania. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” przyjęciem sprawozdania było 12 radnych, 
jednogłośnie. Rada Miasta przyjęła sprawozdanie z działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2012 r., które stanowi załącznik do protokółu. 
 
Ad. pkt 7. 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

Zastępca Burmistrza Miasta – Grażyna Maziarek odpowiadając radnemu Witoldowi 
Kleczkowskiemu na zgłoszony przez niego problem dziur w nawierzchniach ulic powiatowych i ich 
nieprzejezdności – odpowiedziała, że będzie wystąpienie w tej sprawie do zarządcy drogi. 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk odpowiedział: 
� radnemu Waldemarowi Chochowskiemu: 

− objęcie zniżką opłat za usuwanie odpadów komunalnych od rodzin wielodzietnych w całym 
mieście a nie tylko w domach jednorodzinnych – zwrócimy się do Zarządu Spółki 
o wyjaśnienie, dlaczego zniżką nie są objęte rodziny wielodzietne w całym mieście. 

� radnemu Mariuszowi Ceglarskiemu: 
− zły stan wiaty przystankowej przy Liceum Ogólnokształcącym – wiem, że wiaty 

przystankowe są w złym stanie i składam deklarację, że w trakcie dalszej modernizacji drogi 
48 będą się starał, aby zsynchronizować ich naprawę z modernizacją drogi. 

 
Dyrektor Zespołu Szkół nr 3 Maria Dominiak podziękowała Burmistrzowi za realizację jej 
wniosku i zamontowanie zewnętrznego monitoringu przed budynkiem szkoły. 

Prowadzenie sesji przejął Przewodniczący Rady Miasta Henryk Wiejak.  
 
Ad. pkt 8. 
Zatwierdzenie protokółu z XXXIX sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi do protokółu z XXXIX sesji Rady Miasta, przystąpiono do jego 
zatwierdzenia.  
W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” przyjęciem protokółu było 12 głosów, jednogłośnie. 
Rada Miasta przyjęła protokół z XXXIX sesji Rady Miasta. 
 
Ad.pkt 9. 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady Miasta – Henryk Wiejak  zamknął 
obrady XL sesji Rady Miasta Dęblin.  
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
Protokółowała:  
 
Regina Rodzik  


